





11-15 BACCB

16. tons 17. helpful 18. punish 19. five/5 20. wisely

## 笔试部分（选择题 共 50 分）

### II. 单项选择（每小题 1 分，共 10 分）

从每小题所给的 A、B、C 三个选项中，选出一个能填入空白处的最佳选项，并将其字母标号填入题前的括号内。

( ) 21. — This year was the 40th birthday of Shenzhen Special Economic Zone (深圳经济特区).

— Yes. \_\_\_\_\_ development is a symbol of Chinese speed.

A. My                      B. Your                      C. Its

答案：C。考查物主代词。根据句意：今年是深圳经济特区的第 40 岁生日。它的发展是中国速度的象征。

( ) 22. In Grade 9, you may face many exams. Don't be afraid of them because they give you a good \_\_\_\_\_ to find what you should improve.

A. chance                  B. course                  C. connection

答案：A。考查名词词义辨析。根据句意：不要害怕考试，因为它们给了你一个发现你需要提升哪方面的好机会。

( ) 23. Using \_\_\_\_\_ words every now and then can help us give a good impression (印象) on others.

A. proud                  B. polite                  C. private

答案：B。考查形容词词义辨析。根据句意：常常使用礼貌用语可帮助我们给别人好印象。

( ) 24. The first made-in-China ballpoint pen tips (圆珠笔笔头) were \_\_\_\_\_ by workers of Taiyuan Iron (铁) & Steel Group.

A. divided                  B. produced                  C. mentioned

答案：B。考查动词词义辨析。根据句意：第一个中国制造的圆珠笔笔头是由太原太钢集团生产的。

( ) 25. These years, China plays a leading role in many areas like 5G. This is \_\_\_\_\_ what we want to see.

A. exactly                  B. widely                  C. quickly

答案：A。考查副词词义辨析。根据句意：近几年，中国在像 5G 一样的很多领域扮演着重要角色。这确实也是我们想要看到的。

( ) 26. On Mid-Autumn Festival, not everyone can go home. But thanks to Wechat, people seem to be \_\_\_\_\_ their family through the video call.

A. over                      B. beside                      C. against

答案：B。考查介词词义辨析。根据句意：在中秋节，不是每个人都可以回家。但是由于微信，人们可以通过视频电话和家人在一起。

( ) 27. If you can't go to the new botanical garden (植物园) in Taiyuan, you can still \_\_\_\_\_ some information about it and enjoy beautiful pictures on the Internet.

A. look up                  B. think about                  C. lay out

答案：A。考查动词短语辨析。根据句意：如果你不想去太原新开的植物园，你也可以通过网络来查阅相关信息和欣赏美丽的图片。

( ) 28. \_\_\_\_\_ COVID-19 is under control now, we still need to protect ourselves by wearing masks and washing hands often.

- A. Because                      B. Although                      C. Since

答案：B。考查连词词义辨析。根据句意：尽管新冠病毒现在已经得以控制，我们依然需要通过经常戴口罩和洗手来保护自己。

( ) 29. After months' hard work, from every citizen, our hometown has become one of the National Civilized (文明) Cities. Everyone \_\_\_\_\_ that.

- A. is proud of      B. is worried about      C. is careful about

答案：A。考查短语词义辨析。根据句意：经过几个月的努力工作，我们的家乡已经成为文明城市之一。每一个人都为之骄傲。

( ) 30. — Excuse me, could you tell me \_\_\_\_\_ ?

— You can search for them on the computer with his name.

- A. when Dickens was born  
B. why did he write books  
C. where I can find Dickens' novels

答案：C。考查宾语从句。根据语序需为陈述句，可以排除B。再根据答句句意：你可以在网上搜索他的名字来搜寻它们，可知问句在问：哪里可以找到他的小说。

### III. 补全对话 (每小题 1 分, 共 5 分)

根据对话内容, 从对话后方框内所给的选项中选出能填入空白处的最佳选项, 使对话意思完整, 并将其字母标号填入相应的横线上。

(Amy, Lisa and John are discussing the change in Taiyuan in the English class.)

Amy: Do you think our hometown Taiyuan has changed a lot these days?

Lisa: Yes, I think so. The roads have changed a lot. 31. \_\_\_\_\_

John: Besides, many new roads were also built.

Amy: And the new subway! 32. \_\_\_\_\_

Lisa: Maybe at the end of this year.

Amy: 33. \_\_\_\_\_

Lisa: The air becomes fresh. Now we can see the blue sky more often.

John: Yeah. 34. \_\_\_\_\_

Amy: Our dream will certainly come true.

Lisa: 35. \_\_\_\_\_

- A. I agree.  
B. I believe Taiyuan will be more beautiful in the future.  
C. I wonder when we can take it.  
D. They didn't use to be wide.

E. What do you think of the environment?

解析:

31. D 前句说到的是和道路相关, 所以选择 D 正确。

32. C 前句提到地铁, 下句说也许今年年底, 所以选择 C 正确, “我想我知道我们什么时候可以乘坐”。

33. E 下句提到的都是和环境有关, 所以选择 E 正确。

34. B 下句提到我们的梦想一定会实现的, 所以上句是对太原提出畅想, 选择 B 正确。

35. A 表示观点赞同。

#### IV. 完形填空 (每小题 1 分, 共 10 分)

阅读下面短文, 掌握其大意, 然后从每小题所给的 A、B、C 三个选项中, 选一个最佳选项, 并将其字母标号填入提前的括号内。

I still remember a girl student named Sally sitting at the back of the classroom. She 36. \_\_\_\_\_ the college entrance exams twice and this was the third time to prepare for the exam. Every day she sat at the desk and kept 37. \_\_\_\_\_ in tutoring class (补习班).

Every time when the scores came out, her score would be the last. Then I invited her to the teacher's office, but we never talked about studies or 38. \_\_\_\_\_. Instead, I would tell her some jokes. She only looked at somewhere else and 39. \_\_\_\_\_ replied. But slowly she felt a bit relaxed.

Finally, she did pass the exam the third time and entered a university! One day, I 40. \_\_\_\_\_ a supermarket and heard an exciting voice come into my ear: “Hello, Mr. Deng.” I saw Sally's happy face. She was working part-time during her holiday. She asked 41. \_\_\_\_\_ I remembered her and I said yes. She added, “Mr Deng, you helped me get through my darkest time. I know what 42. \_\_\_\_\_ did every day at that time. Thank you.”

Her sad 43. \_\_\_\_\_ were gone and a sunshine face threw light on everyone. At that moment, I realized how important it is to give a bit of care to those 44. \_\_\_\_\_ every day. I treasure that experience and always remember my action or words may 45. \_\_\_\_\_ someone else greatly. So pay attention to your words or actions. Every small act can be life turning point of others.

- |                     |                |                 |
|---------------------|----------------|-----------------|
| ( ) 36. A. passed   | B. failed      | C. avoided      |
| ( ) 37. A. excited  | B. relaxed     | C. silent       |
| ( ) 38. A. scores   | B. friends     | C. secrets      |
| ( ) 39. A. always   | B. seldom      | C. almost       |
| ( ) 40. A. put on   | B. ended up    | C. passed by    |
| ( ) 41. A. that     | B. what        | C. whether      |
| ( ) 42. A. you      | B. I           | C. he           |
| ( ) 43. A. memories | B. expressions | C. examinations |
| ( ) 44. A. in need  | B. in public   | C. in person    |
| ( ) 45. A. connect  | B. require     | C. influence    |



解析：



36. 选 B. 根据句意：她已经两次没有通过高考了，这是她第三次为这个考试做准备。考试失利，用动词 fail 表示，fail the exam 表示考试不及格或者没有通过考试的意思。
37. 选 C. 根据句意：每天在补习班她都坐在桌子旁，保持沉默。因此选 C，keep silent 保持沉默。excited adj. 令人兴奋的；relaxed adj. 令人放松的。
38. 选 A. 根据句意每次分数出来，她都是最后一名。然后我邀请她到办公室，但是我们从来都没有谈论学习和分数。因此选 A。
39. 选 B. 根据句意她只是看着其他地方，很少回复。因此选 B。A：总是；C：几乎。
40. 选 C. 根据句意我路过一个超市，听到一个非常兴奋的声音。因此选 C：路过。A. 穿上，增重；B. 以……结束。
41. 选 C. 根据句意她问我是不是记得她，因此选 C：是否。
42. 选 A. 首先注意这是 Sally 跟“我”说的话，所以根据句意：“我知道您那时候每天做的事情，谢谢您。”因此选 A。
43. 选 B. 根据句意：她伤心的表情消失了，明亮的表情照亮了我们每个人。所以此处要选表情，及 B 选项。
44. 选 A. 根据句意：我意识到给有需要的人帮助有多重要。因此选 A。B. 公众；C. 亲自。
45. 选 C. 根据句意：我珍惜那段经历并且也总会记得可能会对他人造成重大影响的行为和言语。因此选 C，影响。A. 联系；B. 要求。

V. 阅读理解（一）（A、B 两篇每小题 2 分，C 篇每小题 1 分，共 25 分）

A

阅读下面短文，从每小题所给的 A、B、C 三个选项中，选择一个最佳选项，并将其字母标号填入题前的括号内。

Normally you learn English by reading textbooks, listening to tapes and having conversations with partners. Have you ever tried any new ways? Now they can make your English learning more fun.

	<p>This iPhone app is great for training your listening skills, with all kinds of radio programs and talk shows at your fingertips. For example, if you are a basketball fan, you can find talk shows from US basketball experts on the app. Of course they speak great American English. Interest is the best teacher. You can find something you like on the app and have fun.</p>
 <p>英语趣配音</p>	<p>Fun Dubbing includes videos like the hottest American TV shows, movies and songs. You can dub (配音) the videos to learn English. In this way, you can improve your listening as well as your spoken English. At the same time, the app can translate some words you don't know. You can increase your vocabulary (词汇). The app increases the joy in learning a language.</p>



The app Baicizhan helps you divide the work into a daily task. For example, to learn all the words of junior high, you need to spend 10 minutes memorizing 15 words a day for 3 months. Instead of showing the Chinese and English meaning of a new word, you will learn words with pictures and sentences. Thus , memorizing the words becomes a pleasure.

- ( ) 46. What can you find in PODCAST?
- A. English videos.  
B. Talk shows.  
C. Pictures and sentences.
- ( ) 47. What can you improve by using the app Fun Dubbing?
- A. Listening, speaking and vocabulary.  
B. Listening, grammar and reading.  
C. Listening, speaking and writing.
- ( ) 48. How can the app Baicizhan help you remember words?
- A. By helping you memorize words for a long time.  
B. By showing you the Chinese and English meaning.  
C. By letting you connect the word with the picture.
- ( ) 49. Why does the writer introduce these three apps for us?
- A. To help us learn English in an interesting way.  
B. To share his way of learning English with us.  
C. To make these 3 apps popular among learners.
- ( ) 50. Where can you probably read this passage?
- A. In a science novel.  
B. In an English newspaper.  
C. In a traveling diary.

解析:

46. B 根据原文 For example, if you are a basketball fan, you can find talk shows from US basketball excepts on the app.可知本题选择 B。

47. A 根据原文 In this way, you can improve your listening as well as your spoken English. 以及 You can increase your vocabulary(词汇).可知趣配音可以练习英语听力, 口语和词汇。故本题选择 A。

48. C 根据原文 you will learn words with pictures and sentences. Thus , memorizing the words becomes a pleasure.可知本题选择 C。

49. A 根据原文 Now they can make your English learning more fun. 可知本题选择 A。

50. B 因为本文是关于英语学习软件的介绍, 可知选择 B。

**B**

阅读下面短文, 从每小题所给的 A、B、C 三个选项中, 选择一个最佳选项, 并将其字母标号填入题前的括号内。

Every year we celebrate Qingming Festival on April 4 or April 5. But in ancient times, on the days before Qingming Festival, there was another festival called Cold Food Festival. Why did people celebrate it? Here is a story behind it.

In the Spring and Autumn Period, Chong Er was one of the sons of King Xian of Jin (晋献公). For some reasons, he was forced to leave his country and lived a hard life. One day, Chong Er really got hungry and nearly fainted (晕倒). Jie Zitui, one of his followers, cut a piece of meat from his leg and then cooked it for his master. Chong Er was so touched that he promised to reward (奖赏) Jie Zitui after he became the king. But later he forgot it carelessly. By the time he realized it, Jie Zitui had already given up his position (职位) and lived in Mountain Mian. However, Chong Er, the King Wen of Jin, still went to search for him and wanted to give him a position. But Jie Zitui refused. In order to invite him out, the king set a fire on Mountain Mian. However, after the fire was put out several days later, Jie Zitui was found dead. King Wen of Jin made a ban on using fire on the day of Jie Zitui's death every year in memory of Jie Zitui. So people couldn't use fire and only ate cold food during Cold Food Festival.

Later, because the time of two festivals were close, Cold Food Festival has been celebrated together with Qingming Festival since the Tang Dynasty.

- ( ) 51. When was Cold Food Festival in ancient times?  
A. Days before Qingming Festival.  
B. During Qingming Festival.  
C. Days after Qingming Festival.
- ( ) 52. What was Jie Zitui like?  
A. He was brave.      B. He was loyal (忠心的).      C. He was humorous.
- ( ) 53. Which of the following is TRUE according to the passage?  
A. Jie Zitui refused to become the new King.  
B. Chong Er never forgot his promise to Jie Zitui.  
C. Fire couldn't be used on Cold Food Festival in memory of Jie Zitui.
- ( ) 54. What does the underlined word "ban" mean in Paragraph 2?  
A. 燃烧      B. 禁止      C. 祭祀
- ( ) 55. What would be the best title for this text?  
A. The Ancient Cold Food Festival  
B. Jie Zitui and King Wen of Jin  
C. In Memory of the Dead People

解析:

51. A 细节题 根据第一段第二句“But in ancient times, on the days before Qingming Festival, there was another festival called Cold Food Festival.”可知在古代，寒食节在清明节之前。故选 A。

52. B 推断题 根据第二段第三行“Jie Zitui, one of his followers, cut a piece of meat from his leg and then cooked it for his master.”可知介子推割肉救主，因此可知他是忠心的。故选 B。



53. C 细节题 根据第二段第 7 行“However, Chong Er, the King Wen of Jin, still went to search for him and wanted to give him a position. But Jie Zitui refused.”可知介子推拒绝的只是重耳想授予他的官职，并不是王位，故 A 错误；根据第二段第 5 行“‘But later he forgot it carelessly.’”可知重耳一度忘记了自己的承诺，故 B 错误；根据第二段倒数第二行“King Wen of Jin made a ban on using fire on the day of Jie Zitui’s death every year in memory of Jie Zitui.”可知 C 正确。故选 C。
54. B 猜词题 该词出现在第二段倒数第三行。依据本文可知句义为“为了纪念介子推，晋文公下令每年在介子推死去的这一天禁止生火”，故 ban 意为“禁止”。故选 B
55. A 主旨题 根据文章首尾段可知本文主要在介绍古时候的寒食节。故选 A。

### C

阅读下面短文，根据短文内容，从方框内所给的选项中选出能填入空白处的最佳选项，使短文意思通顺，并将其字母标号填入相应的横线上。

There is a project (项目) on the Internet called myhero.com. 56. \_\_\_\_\_ People from different parts of the world write about their stories. There are written stories, videos and images. 57. \_\_\_\_\_ There is no minimum (最小的) age. Everybody can tell stories.

Some of the heroes are very famous people. You probably know them, for example, Einstein and Beethoven. 58. \_\_\_\_\_ There are stories about heroes from lots of different areas—space, politics and music, for example. You won't know all of them.

The part I like best is the collection of stories about people who saved lives. I think they are true heroes. 59. \_\_\_\_\_ For example, there is a story of a boy who ran into his house to save his baby sister. The house was on fire. He saved her.

60. \_\_\_\_\_ If you are doing a hero project for school, you should check this site (网址) out.

- A. I think all the stories are fantastic and very inspiring (鼓舞人心的).
- B. But most of the stories are from and about normal people, like you and me.
- C. There are stories by teens and by adults.
- D. They put themselves in danger to save other people.
- E. It is a great collection of stories about heroes (英雄).

解析：全文在介绍一个关于英雄的项目。

56. E 前文交代了有一个项目，后文是对它的介绍，E 选项中 it 指代前文的项目。

57. C 这个是一个排比句式，前后文都出现了 there be 句型。所以选 C。

58. B 这里 but 是关键信息，前文是名人，后面是普通人。前后转折，所以选 B。

59. D D 选项中代词 they 指代的的就是前文出现的那些舍己为人的无名英雄。

60. A A 选项表达了作者的感情，最后有感情升华的作用，可以选 A。

### 笔试部分（非选择题 共 30 分）

VI. 阅读理解(二) (每小题 2 分, 共 10 分)

阅读下面短文, 按要求完成所给任务, 并将答案写在相应的位置上。

Since the founding of the People's Republic of China, our country has been on a great journey of national rejuvenation (复兴). China has seen many changes in its economy, culture, science and technology. 它在世界上也有重大影响. Let's take a look at some of the great achievements China has made, and find out more in the following.

The central government has paid attention to environmental protection. Great achievements have been made in this area through strong measures. In recent years, the government has tried to prevent deserts (沙漠) from growing in size. Planting trees is important for the environment. China's total forest coverage rate (覆盖率) rose from 12 percent in the 1980s to 22.96 percent in 2018.

2018	2.49
2017	2.21
2016	1.92
2015	1.91
2014	1.26
2013	1.73
2012	1.53
2011	1.52
2010	1.37

Forest Coverage Area:

hundred million square kilometers(平方公里)



China's film used to fall behind the world. It started when New China was born. It started in 1949 with a movie called Bridge.

After that, the film industry experienced some ups and downs. It really began to take off in the 1980s. Chinese films started becoming more popular in the whole world. For example, the film Crouching Tiger, Hidden Dragon 《卧虎藏龙》, made the world see. Recently, the movie called My People My Homeland hit the whole country.

**Breaking News**

- ◆ Chinese agricultural scientist Yuan Longping used hybrid rice to plant more than 7 million hectares(公顷) of the crop.
- ◆ The Jiaolong, China's first manned deep-sea research submersible (潜水器), made its debut in 2010.
- ◆ China has made progress in cloning technology.
- ◆ China has also built the worlds largest radio telescope (射电望远镜).

61. Please translate the underlined sentence into English.

\_\_\_\_\_

62. Compared with 2010, how many more hundred million square kilometers was the forest coverage area in 2018?

\_\_\_\_\_

63. When did Chinese movies take off?

\_\_\_\_\_

64. Please translate the underlined sentence into Chinese.

\_\_\_\_\_

65. What can we learn from the news?

解析:

61. It also has a great influence in the world. 有重大影响是 have a great influence, 注意“也”要用 also, 在世界上要用 in the world.

62. 1.12 hundred million square kilometers. 由图可知, 2010 年是 1.37, 2018 年是 2.49, 相减可得出答案.

63. (It took off) in the 1980s. 根据题目可以定位答案到原文最后一段第句话可得知答案.

64. 中国的电影开始在全世界变得更加受欢迎.

65. China has made a big progress in high technology./Chinese technology has improved a lot. 开放题, 言之有理即可.

VII. 词语运用 (从 A、B 两题中任选一题作答。每小题 1 分, 共 10 分)

A

选用方框中的词或短语填空, 使短文完整、通顺, 每个词或短语只能用一次。

secret	his	was born with	because	made a decision
lively	by	all the time	was taken away	deal with

This year, a hot video from a 13-year-old boy with only left hand got popular in the world. The boy called Zhang Jiacheng is the main character. In the video, Zhang showed 66. \_\_\_\_\_ dribbling (控球) skills in front of professional basketball players, and received a loud cheer from people. “Your right hand 67. \_\_\_\_\_ in a terrible way, but you have the best left hand. You are so 68. \_\_\_\_\_ in the court. You are the real star in this game.” Former CBA player Wang Jing said after watching Zhang’s performance.

Zhang Jiacheng 69. \_\_\_\_\_ ability to play sports. However, an accidental event made him lose his right arm when he was five years old. Although it was hard at first, Zhang knew he had to 70. \_\_\_\_\_ difficulty by himself. The only way for him to choose is 71. \_\_\_\_\_ working harder than other children. He studied harder and helped parents do chores. In the summer of 2018, Zhang first discovered his love for the sport so he 72. \_\_\_\_\_ to sign up for a basketball class in his school. Whether it was rainy or windy, Zhang practiced his basketball skills 73. \_\_\_\_\_. Year after year, his hard work paid off.

Zhang has posted 13 videos of his basketball skills on Douyin, and got almost one million likes. During his interview, Zhang said his 74. \_\_\_\_\_ to success was to hold on his dream. He never gives up 75. \_\_\_\_\_ he has a dream: to be a basketball player. “Give it a try” has become his only choice.

解析:

66. his 考察代词。根据句意, 在视频中, 张在职业篮球运动员面前展示了他的控球技巧。

67. was taken away 根据第二段第二句话可知此处句意为“你的右手被以一种糟糕的方式带走了……”

68. lively 考察形容词。be 动词后可加形容词, 根据句意和上下文可知“你在球场上如此有活力”。

69. was born with 考察形容词短语。主语后需要加动词, 根据上下文和固定搭配可知, 张天

生具有做运动的能力。

70. deal with 考察动词短语。前句说虽然一开始很难，所以此处句意为“但是他知道他必须自己应对困难”。

71. by 考察介词。对他来说，唯一可以选择的方式就是通过比别的孩子更努力。

72. made a decision 考察动词短语。此处句意为张首次发现他对运动的热爱，所以决定报名参加他学校的一堂篮球课。

73. all the time 考察副词短语。前句提到无论下雨还是刮风，后句提到一年又一年，他的努力终于有所回报，可以得知此处句意应该是“他一直练习自己的技巧”。

74. secret 考察名词。his 形物代后面需要加名词，根据后句可知他成功的秘诀就是坚持他的梦想。

75. because 考察连词。空前空后都是完整句子，所以此处缺连词。根据句意填 because 正确。

### B

选用方框中的词，并用其适当形式填空，使短文完整、通顺，每个词只能用一次。

whoever	till	touching	life	fight
against	patient	require	rush	do

17 years ago, he became a household name for “daring to speak ” in the fight 66. \_\_\_\_\_ SARS. This year, Zhong Nanshan, 83-year-old, bravely 67. \_\_\_\_\_ to Wuhan in the important period of anti-Covid 19. He became the public face of China’s effort to control a new coronavirus once again.

Zhong Nanshan with the medical workers in China worked to put the people's 68. \_\_\_\_\_ and health first. He stayed up late 69. \_\_\_\_\_ mid-night to deal with the problems. He helped the people in need 70. \_\_\_\_\_ with his professional knowledge. We still remember his announcement that the virus (病毒) could spread between humans. After that, people 71. \_\_\_\_\_ to stay at home by government. 72. \_\_\_\_\_ came back from other cites must be quarantined (隔离) for more than 14 days. Thanks to his advice, Chinese people could succeed in 73. \_\_\_\_\_ the virus.

So far, Zhong 74. \_\_\_\_\_ a lot for medical services in China. He is one of the 75. \_\_\_\_\_ people and won the Medal of the Republic. In our heart, he is the pride of China and should be remembered by every Chinese.

解析：

66. against

根据上下文的翻译为：在抗争 SARS 的斗争中他因“敢于说话而家喻户晓”。根据固定搭配“fight against 与……抗争”可知此空填入介词 against。

67. rushed

根据上下文判断，此处需要填入一个谓语动词，并且根据时间标志词 This year 可知是一般过去时，根据句意只能填入 rush，rush to 表示冲到武汉。

68. lives

根据上下文判断，此处需要填入一个名词和后面的 health 并列。根据翻译“钟南山和中国的医护工作者一起工作，为了把人民的生命和健康放在第一位”方框中的 life 生命与 health 并列，life 表示生命可数，故变成复数 lives。



69. till

根据文章的翻译“他熬夜到很晚直到半夜，来解决问题。”故此处填入介词 till 直到。

70. patiently

根据词性判断，此处需要一个副词，根据上下文翻译“他用他的专业的知识来耐心地帮助需要帮助的人。”故填入 patient 的副词形式 patiently。

71. were required

根据标志词 by sb. 被……判断此空考察被动语态。根据翻译可知，此处的语义是：人们被政府要求待在家里。故填入 require 的被动语态，又根据时态整段都是一般过去时，故填入 were required。

72. Whoever

根据词性判断可知此空需要一个主语，又根据上下文翻译可知此空填的是 whoever，句意为“不论是谁从其他的城市返回都必须被隔离超过 14 天。”注意书写要首字母大写。

73. fighting

根据词性判断可知此处考察固定搭配“succeed in doing sth.”此空需要填入动词的 ing 形式。根据上下文翻译，可知此空需要填入“中国人民能成功地抗争病毒”故选 fight 的 ing 形式 fighting。

74. has done

根据时态标志词 so far 可知此处填入现在完成时，根据翻译此空选择 do，句意为钟南山到目前为止已经为中国的医学服务做了大量的服务。故此空填入 has done。

75. most touching

根据标志词“one of the”可知此空考察形容词的最高级，根据翻译此处选择 touching adj. 令人触动的。句意为“他是最令人触动的人之一。”

### VIII. 书面表达（共 10 分）

重阳节（Double Ninth Festival）是中国的传统节日，它在每年的农历九月初九。重阳节承载了丰富的文化内涵。在民俗观念中，“九”在数字中是最大数，有长久长寿的含义，寄托着人们对老人健康长寿的祝福。登高赏秋与感恩敬老是当今重阳节活动的两大重要主题。今年的重阳节你是如何度过的？请根据以下提示写一篇 60 词左右的英语短文。

✧ What did you do during Double Ninth Festival this year?

✧ What do you think of Double Ninth Festival?

---

---

---

---

---

---

---

---





---

---

---

---

---

---

---

---

